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Wydarzenie miesiąca
III Oławski Polonez Maturzystów

Sara i Gabrysia

III Oławski Polonez Maturzystów

III miejsce w Polsce

Sara Laskowska i Gabriela Groń z klasy 2T –
Technikum Obsługi Turystycznej zajęły III miejsce 
w II Ogólnopolskim Konkursie Wiedzy o Turystyce.  
Konkurs odbył się w Katowicach, 17 stycznia 2014 roku.
Uczestnicy rozwiązywali test z wiedzy o  turystyce,
marketingu turystycznego oraz podstaw hotelarstwa. 
W konkurencji drużynowej nasze dziewczyny zajęły 
III miejsce. Przy okazji konkursu uczestnicy zwiedzali
campus AWF w Katowicach. Poznali możliwości
kształcenia się na uczelni oraz porozmawiali ze
studentami. Natalia Żmijowska

22 stycznia o godzinie
12.00, na rynku 
w Oławie, rozpoczął się
 III Oławski Polonez
maturzystów. 

Wydarzenie to jest już
tradycją naszego miasta.
Tegoroczną uroczystość
organizowali dyrekcja 
i maturzyści ZSP 1 
w Oławie. Patronem
imprezy był Starosta
Powiatu Oławskiego. Przed
rozpoczęciem tańca
uczniowie ZSP 1
- Katarzyna Drzewińska z
klasy 4T i Rafał Stanasiuk
z klasy 3D,

powitali uczestników.
Następnie głos zabrał
starosta oławski – Zdzisław
Brezdeń, który powiedział:
„Ten taniec podobno
przynosi szczęście na
maturze, więc wierzę, że
zdacie ją bardzo dobrze”
swoją mowę zakończył
okrzykiem „ Poloneza czas
zacząć!”. 
Prawie 500 maturzystów
ze szkół
ponadgimnazjalnych
powiatu oławskiego w rytm
słynnej staropolskiej
melodii okrążyło oławski
Ratusz. Tańczącym
maturzystom

nie przeszkadzała 
niesprzyjająca pogoda,
kroczyli z wielkim
uśmiechem na twarzy i
tanecznym krokiem. 

Wydarzenie to
przyciągnęło do rynku
sporo osób. Przyszli
rodzice, nauczyciele oraz
znajomi abiturientów. Układ
kroków oraz oprawę
muzyczną przygotowały
Monika Grzybowska i
Anna Bielicka, nauczycieli
WF. 
 
Tekst: Kamila Jadach
Fot. Natalia Żmijowska

Zapraszamy na szkolną
stronę: www.zsp1.olawa.pl

Od redakcji

W tym numerze cofnęliśmy
się trochę do grudniowych
imprez i opisaliśmy Jarmark
z Żubrami oraz wycieczkę
do Berlina. Piszemy także 
o wystawie fotografii
uczniów klasy 2D.  Marta
poruszyła temat bajek
czytanych w dzieciństwie.
Oprócz tego, "bolące"
tematy: brak ławek na
korytarzach i wifi. Na
pierwszej stronie- Polonez
maturzystów. A na ostatniej
Mateusz, który wrócił już 
z krańca świata! 
(K)

80’ława
Projekt Ośrodka Kultury 
w Oławie i Fundacji Orange
dla młodzieży z Oławy 
i okolic. W programie są
warsztaty dziennikarskie,
postprodukcji filmowej oraz
muzyczne dla młodzieży z
gimnazjów i szkół średnich.
Finałowy koncert
multimedialny z piosenkami
z lat 80 odbędzie się 25
maja.
Formularze zgłoszeniowe
pojawią się po 10 lutego na
stronie Ośrodka Kultury 
w Oławie.

JAH
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OBOK NAS
wystawa fotografii uczniów klasy 2d

Jarmark z Żubrami

22 grudnia 2013 roku od 10.00 do 14.00 
w Oławie, na parkingu przy sklepie Intermarche
odbył się kiermasz bożonarodzeniowy
organizowany przez nauczycieli i uczniów ZSP
Nr 1 w Oławie. Była to pierwsza taka akcja
przygotowana przez naszą szkołę. Uczniowie
klas gastronomicznych serwowali ciasta i ciepły
barszcz, można było oglądać świąteczne prace
plastyczne naszych uczniów, niektóre
przeznaczone były nawet na sprzedaż.
Odwiedzający mogli podziwiać także ciekawe
dekoracje z warzyw i owoców. Ada Draguła

Uczniowie klasy 3G

Wspólne kolędowanie

Patrycja Turczańska

9  grudnia 2013r.,  
o godzinie 18 
w Ośrodku Kultury 
w Oławie odbyło się
otwarcie wystawy
fotograficznej, na
której znalazły się
fotografie o różnej
tematyce, 
przedstawione przez
jedenastu uczniów 
z Zespołu Szkół
Ponadgimnazjalnych
NR 1. 
Otwarcie poprzedził
krótki wstęp 
i wypowiedź
Zbigniewa Kordysa,
opiekuna wystawy.
Wszystkie zdjęcia
były bardzo ciekawe
i ukazywały to, czego
nie dostrzegamy na
co dzień, ponieważ
jesteśmy zabiegani 
i nie zwracamy uwagi
na szczegóły.
Gdybyśmy się
zatrzymali, chociaż na
chwilę, odstawili

wszystkie swoje
zmartwienia i troski na
bok, to
zobaczylibyśmy
różne, ciekawe
rzeczy, które ci młodzi
ludzie pokazali w
swoich
pracach. Mogliśmy
obejrzeć niesamowite
zdjęcia, od
najprostszych, tych
które można zrobić
we własnej piwnicy,
poprzez fotografie
dzieci z domu
dziecka, mężczyzn
trenujących w
surowych warunkach,
na zdjęciach z własnej
imprezy kończąc.
Uczniowie pokazali to,
co jest dla nich ważne.
Dobrym komentarzem
jest wypowiedz
Magdy, uczennicy
klasy 2D. 
- "Warsztaty
fotograficzne były dla
mnie WYZWANIEM,
któremu chyba
podołałam. Jestem
dumna z kolegów 

i koleżanek, którzy
OBOK SIEBIE
znaleźli sprawy, o
których warto mówić.
Nieobce nam są stare
poniemieckie budowle,
wnętrza piwnic pod
naszym własnym
lokalem, graffiti
widniejące na
witrynach sklepów, ale
nigdy się nad tym
głębiej nie
zastanawiamy. Nasza
wystawa stworzyła do
tego okazję. -Tak
naprawdę nigdy nie
robiłam zdjęć aby
pokazać je szarej
publiczności, choć
przyznam że to mój
ulubiony sposób na
zapisywanie
wspomnień".
 Zbigniew Kordys
cieszył się z
zaangażowania
uczniów, którzy sami
wybierali sobie
tematy, nic nie było
narzucone. Twierdził,
że wszyscy, mają
oko, ale muszą

jeszcze dużo
ćwiczyć, aby
osiągnąć
doskonałość. Zwrócił
uwagę na ciekawe
prace Martyny Olejnik.
Rodzice także
wypowiedzieli się na
temat wystawy.
-  Każda fotografia to
coś fascynującego.
Są bardzo fajnie
przedstawione. Każdy
z nich pokazał to, na
co nie zwracamy
uwagi. Takie wystawy
powinny być bardziej
nagłaśniane –mówią.
dwie mamy. 
Jak widać wystawa
jest warta zobaczenia.
Wystawa do ferii
zimowych gości w
Galerii Szkolnych
Talentów „Amarant”
na I piętrze, w
budynku naszej
szkoły.
Fot. Wystawa  w OK

Hej, kolęda!

20 grudnia 2013 roku, o godz. 12 w szkolnej
siłowni odbyły się jasełka. 
Przedstawienie przygotowali uczniowie klasy 2T 
i Samorząd Uczniowski. W realizacji pomogli im
Marta Brudnik, opiekunka samorządu i Artur
Marszałek, wychowawca klasy. Uczniowie
przedstawili tradycje bożonarodzeniowe oraz
przybliżyli genezę kolęd. Widzowie mogli
podziwiać niektórych nauczycieli, oni także
śpiewali na scenie kolędy.
Marta Olek

Redakcja: Kornelia Łapuszyńska, Adela Feszczuk, Patrycja Turczańska, Kasia Kłak, Ada Draguła,
Kuba Kuczera, Wiktoria Karpińska, Karol Trzynoga, Patrycja Kawiatkowska, Marta Olek, Natalia
Żmijowska, Karolina Mazurek, Kamila Jadach,  Damaris Kwietniewska
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Kierunek Berlin Ludzie w budzie

W ringu - Dawid Mikołajczyk

Usamodzielnij się!

W czwartek 23 stycznia w sali 28 odbyło się
spotkanie w ramach ogólnopolskiego projektu
”Usamodzielnij się” prowadzonego przez
Stowarzyszenie Gazet Lokalnych we współpracy 
z NBP. Spotkanie prowadziła Grażyna
Raszkowska dziennikarka, szkoleniowiec.
Uczniowie klas dziennikarskich dowiedzieli się jak
dobrze wybrać studia i usamodzielnić się
finansowo. Prezentacja, audycja radiowa oraz
filmiki wzbogaciły spotkanie. Adela Feszczuk G.

Przed Brama Brandenburską

13 grudnia, 27
uczniów naszej
szkoły, pod opieką
Agnieszki Szawan-
Paras oraz Tomasza
Laferi, wybrało się na
wycieczkę do stolicy
Niemiec.

Naszym celem był
jarmark
bożonarodzeniowy
oraz różne ciekawe
miejsca w Berlinie.
O 5.30 wyruszyliśmy
z Oławy w kierunku
stolicy naszych
zachodnich sąsiadów.
Zgodnie z planem, po
pięciu godzinach
byliśmy na miejscu,
wjeżdżając, zauważyć
można było ogromne
zadbane biurowce,
błyszczące

szyby budynków oraz
różnorodne pomniki.
Zwiedzanie
zaczęliśmy od Wyspy
Muzeów, a następnie,
odwiedziliśmy
największą w Berlinie
ewangelicką Katedrę.
Następnie ulicą
Aleksanderstaße,
udaliśmy się w
kierunku Bramy
Branderburskiej, która
jest symbolem Pokoju
i Wolności.  Kolejnym
zwiedzanym obiektem
był gmach parlamentu
niemieckiego w
Berlinie. Spacerując
można było
zauważyć, wielu ludzi
różnych narodowości.
Zobaczyliśmy Pomnik
Ofiar Holokaustu, oraz
wchodzące

w jego skład
podziemne muzeum
(Izba Pamięci).
Wreszcie udaliśmy się
w wyczekiwane przez
wszystkich miejsce,
czyli na
 Weihnachtsmarkt,
dostaliśmy czas
wolny, niektórzy
spędzili go na
jarmarku, a inni
zwiedzili jedno z
największych w
Europie centrów
handlowych-
KaDeWe. 
O godzinie 17
wsiedliśmy do
autokaru, i zgodnie z
planem o 22 byliśmy
już w Oławie. 

Patrycja Kwiatkowska

Dawid Mikołajczyk to
uczeń drugiej klasy
policyjnej, niektórym 
znany  jako raper 
amator. Od dwóch lat
trenuje także  boks.
Namówił go do tego
ojciec. Dawid mimo
oporów poszedł na
trening i w ten sposób
rozpoczął swoją
przygodę z tym
sportem.  Do tej pory
stoczył 8 walk.

Damaris: Co daje ci
ten sport ?
Dawid: Jestem bardzo
nerwowy, a na
treningach mogę
wykorzystać swoją
niespożytą energię .
Damaris: Stoczyłeś 8
walk, co na to twoja
mama ?
DM: Moja mama,
chyba jak każda inna,
jest temu odrobinę
przeciwna, ponieważ
martwi się, ze coś mi
się stanie, a mój tato
jest ze mnie dumny.
Gdy mam zawody,
dużo  moich
znajomych i rodzina
wspierają mnie,
kibicują mi.
Damaris: Masz kogoś
kto jest twoim
idolem, kim się
inspirujesz ?
DM: Moim idolem jest
między innymi Mike
Tyson, Władimir
Kliczko, Tomasz
Adamek. Są to dobrzy
zawodnicy, można
brać z nich przykład,
analizować każdy ich
ruch na ringu.
Damaris: Czy ten
sport wyrobił twój
charakter?
DM: Uważam że
dzięki temu nie

boję się, że ktoś mnie
zaatakuje na ulicy,
wiem że będę potrafił
się obronić. Ogólnie
nie wolno nam
wynosić swoich
umiejętności poza ring,
ale jeżeli zdarzyłaby
się taka sytuacja, to
tylko 
w obronie własnej
mógłbym użyć swoich
umiejętności.
Damaris: Zadowala
Cię współpraca z
trenerem ?
DM: Jasne, to dobry
trener, ma pojęcie na
ten temat. Myślę, że
gdyby nie ON, nie
wygrałbym nic.
Jestem mu bardzo
wdzięczny. Daję 
z siebie jak najwięcej,
a trenuję jedynie dwa
razy w tygodniu.
Damaris: Używasz
suplementów ?
DM: Nie używam.
Damaris: W jakiej
kategorii walczysz ?
DM: W boksie
amatorskim nie ma
kategorii, zaliczam się
jedynie do 55 kg.
Damaris: Bardziej
skupiasz się na
dynamice czy
szybkości?
DM: Nie skupiam

się na sile, ponieważ
jestem drobny.
Skupiam się na
umiejętnościach i
szybkości.
Damaris: Jakie masz
plany na najbliższą 
przyszłość 
z boksem?
DM: Chciałbym
zawalczyć z dobrym
koserem, z kimś, kto
byłby lepszy, kto
podczas walki mógłby
mnie czegoś nauczyć.
Damaris: Czy przed
zawodami
przeprowadzają wam
 badania ?
DM: Tak, zawsze są
robione badania, bo
muszą sprawdzić, czy
nikt nie ma kontuzji.
nie jest przeziębiony
albo czy 
w najbliższym czasie
nie miał
przeprowadzanej
operacji.
Damaris: Czy widzisz
siebie za kilka lat na
ringu?
DM: Nie, w żadnym
wypadku nie widzę
siebie za parę lat na
ringu.
Damaris: Dziękuję za
rozmowę.

Raszkowska

N
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Na krańcu świata: Cudze chwalicie,
swego nie znacie

Co nas boli?

Nazywam się Mateusz
Widera. Po ponad
półrocznej przygodzie
na zachodzie Europy
wróciłem do kraju.
Aktualnie prowadzę
blog o stylu życia z
domieszką kultury i
refleksji. Poniższy
tekst, jak i wiele innych
możecie znaleźć tu:
mwidera.pl

Piszę ten tekst zaraz
po powrocie ze świąt
w Polsce. Wy z kolei
przeczytacie go jak
będę już po drugiej
rewolucyjnej zmianie w
moim życiu. Tym
razem właściwej.
Niecały rok temu
zdecydowałem się na
przeprowadzkę do
Wielkiej Brytanii.
Miałem taki okres w
życiu, że naprawdę
myślałem, że jestem w
złym miejscu na
świecie. Nie pasowało
mi właściwie nic. W
szkole irytowały mnie
ciągle te same
schematy. Lekcje,
znajomi podzieleni na
wiele małych,
monotonnych grupek,
w których zawsze coś
mi nie pasowało. Ze
starymi znajomymi
było podobnie.
Rodzina niebyt zgrana,
trochę skatowana
problemami. Finanse
bez szału, a do tego
małe problemy
zdrowotne i sercowe.
Ale i tak nie to było

najgorsze. Najgorsza
była świadomość, że
nie mam pomysłu na
siebie.
Gdy zdecydowałem
się na ten wyjazd,
naprawdę myślałem,
że to będzie idealna
odskocznia dla mnie.
Nowość, która pozwoli
mi nabrać dystansu do
wszystkiego.
Oddechu, świeżości.
Podszkolę język,
zwiedzę kawałek
świata oraz poznam
nowe kultury. Serio, to
był dla mnie kosmos.
Wtedy jeszcze nie
wiedziałem, że
zamiast uciec od
problemów, dołożę
sobie ich całe stado.
Nie będę się nad sobą
użalał, bo teraz wiem,
że ten wyjazd pozwolił
mi osiągnąć
 oczekiwany dystans i
patrząc na to teraz,
wierzę, że naprawdę
dobrze się stało.
Gdy przyjechałem do
Polski na 3 tygodnie,
dopiero zrozumiałem,
co tak naprawdę się
stało. Że straciłem to,
co kochałem, ale nie
potrafiłem tego
konkretnie
zdefiniować. Ludzie,
do których wcześniej
miałem jakieś „ale”,
stali się nagle w moich
oczach jednymi z
najfajniejszych ludzi na
świecie. Z wadami, ale
przede wszystkim z
zaletami. Szkoła? Ta
monotonia była czymś

idealnym, stabilnym,
czego nie potrafiłem
dostrzec wcześniej.
Nawet cieszę się, że
gdy przyjadę do kraju,
będę miał taki nawał
nauki związany z
zaliczeniem semestru
ze wszystkich
przedmiotów, że nie
będę wiedział, w co
ręce włożyć. Kto mnie
zna, ten wie, że
podręcznik to ostatnia
rzecz, po którą mogę
sięgnąć na koniec
dnia. Rodzina?
Kurcze, ona jest
najlepsza na świecie,
na czele z moją
babcią, która
niezmiernie mnie
wspiera na każdym
kroku. A te małe
waśnie i
nieporozumienia, nie
ma się czym
przejmować
Jadę właśnie do domu,
jeszcze angielskiego. I
przed chwilą się
popłakałem, że
ogarnąłem  to dopiero
po półrocznej banicji.
Ale to są piękne łzy.
Łzy szczęścia. Bo
wiem, że gdyby nie
problemy ze szkołą w
Anglii, to zostałbym
tam mimo wszystko
na dłużej. Tylko
właściwie po co, na
co? I gdzieś mam, że
spędzam codziennie
kilka godzin w trasie.
Dorosłem do tego i
wiem, że warto. 

m

Dzieciństwo
wśród bajek

Od stycznia 2014
roku uczniowie ZSP
Nr 1 w Oławie mogą
oddawać książki dla
dzieci, akcję
organizuje Szkolne
Centrum Informacji.
Publikacje zostaną
przekazane do
Zespołu Szkół
Specjalnych 
w Oławie. 

Inicjatywa powstała w
ramach idei
bookcrossingu, czyli
pozostawiania
przeczytanych
książek w miejscach
publicznych. 
Zainspirowała mnie
tematyka tegorocznej
akcji naszego SCI 
i postanowiłam
zapytać ludzi 

w różnym wieku, jakie
bajki lub książki czytali
w dzieciństwie oraz
jakie najbardziej
kojarzą im się 
z dzieciństwem?”.
Odpowiedzi były
różnorodne. "Kubuś
Puchatek” autorstwa
A. A. Milne’a, jest
najczęściej
wspominaną książką.
 Miś poszukujący
miodu przypada do
gustu wielu
pokoleniom. Następnie
wymieniane są „Dzieci
z Bullerbyn” Astrid
Lindgren. Niektórzy
natomiast nie
pamiętają, co czytali 
w przeszłości, a
wśród nich są tacy,
którzy nie przeczytali
żadnych powieści.

Osobiście, najbardziej
z dzieciństwem
kojarzy mi się saga
„Harry’ego Potter’a” 

J. K. Rowling.
Czytałam,  jak i
oglądałam je od
zawsze. Często
powtarzałam moje
ulubione teksty 
z filmów oraz
chciałam spotkać się
Hermioną Granger,
moją ulubioną
postacią. Minęło
jednak kilka lat, zanim
zrozumiałam, że jest
to niemożliwe. 

Każdy, kto odda
książki do Szkolnego
centrum Informacji
może otrzymać
punkty dodatnie 
z zachowania.
Marta Olek

WiFi działa

W ostatnim
numerze
poruszyliśmy
sprawę Wi-Fi, które
nie działało.
Jak zauważyliście,
od niedawna Wi-Fi
już jest i działa.
Dzisiaj każdy może
używać go nie tylko
po to, aby sprawdzić
Facebook'a ,ale
również do w celu
poszukiwania
różnych informacji,
które są nam
potrzebne na
lekcjach. Mamy
nadzieję, że
jesteście
zadowoleni. Bo my
bardzo!
Kasia Kłak

Gdzie mogę usiąść?

Ostatnio zauważyliśmy w naszej szkole brak
miejsc, w których można byłoby usiąść na
przerwach. Uczniowie siadają na podłodze wzdłuż
korytarzy i utrudniają przejście. Kilku zapytanych
uczniów jednogłośnie stwierdza, że brak miejsca,
w którym mogą usiąść jest niekomfortowy i byliby
zadowoleni z chociażby kilku ławek na
korytarzach. Były uczeń naszej szkoły mówi, że
dawniej ławki stały na korytarzach. Gdzie więc są
teraz? Nieskładnie poskładane stoją na korytarzu
przed salą gimnastyczną. Szanse na to, że znów
pojawią się na szkolnych korytarzach są raczej
znikome. Dawniej ławki, które miały stać w holu,
nie miały stałego miejsca i jak mówi jeden 
z nauczycieli, szpeciły szkołę, obijały ściany. Czy
w szkole po remoncie znalazłoby się miejsce dla
chociaż kilku ławek? Ławki 
w szkolnym holu ułatwiłyby życie zarówno
uczniom, jak i nauczycielom dyżurującym, którzy
muszą przepychać się przez uczniów siedzących
z wyciągniętymi nogami na korytarzach. (Karolina
M)cc
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